
1 
 

  7 juni 2021 

 

 

 

Meneer de voorzitter en leden van de Raad, goedenavond, 

 

 

Mijn naam is Martien Hagoort, voorzitter van de Belangenvereniging Nieuwleusen 

Buitengebied West, kortweg BNBW. 

  

 

Vanavond bespreekt u het concept voorstel “Uitgangspunten en uitsluitingsgebieden voor 

grootschalige opwek van duurzame energie”.  

De BNBW is van mening dat dit concept voorstel niet gaat leiden tot een goed participatie-

proces en een goede ruimtelijke ontwikkeling.   

  

Naar onze mening moet het voorstel op de volgende punten worden aangepast:  

  

1. projectontwikkelaars krijgen pas toegang tot een zoekgebied als er een goed plan ligt;  

  

2. dat plan moet een integraal gebiedsplan zijn, dat in co-creatie met inwoners en    

grondeigenaren tot stand is gekomen en  

  

3. verder kijkt dan 2030.  

  

  

Als wij de denklijn van het conceptvoorstel lezen, dan krijgen we het beeld dat ontwikke-

lende partijen - in samenwerking met “Dorpen van Morgen”, in ons geval Nieuwleusen  

Synergie - samen plannen ontwikkelen. Inwoners komen pas aan bod als deze plannen ge-

reed zijn. 

 

Wat de bewoners rest is een onderhandeling over een metertje naar links, een meter-

tje naar rechts, wat meer of wat minder groen, wat meer of wat minder mogelijkheden om 

financieel te participeren.  

Oh ja, en vervolgens een juridische procedure, waar we als inwoners altijd aan het kortste 

eind trekken, omdat alles procedureel keurig doorlopen is!  

Wij als bewoners staan constant op achterstand! 

  

Dát beste raad, is geen excellente samenwerking of proceskwaliteit, maar excellente  

samenwerking met onjuiste partijen! 

  

In de denklijn van het conceptvoorstel, draait het om het realiseren van de energieambitie.  

 

Wat wij willen, en dat hebben we ook aangegeven toen wij hier eerder inspraken bij het 

Hoofdlijnenakkoord, is dat de gemeente insteekt op het ontwikkelen van een integraal ge-

biedsplan, dat in co-creatie met inwoners en grondeigenaren in het zoekgebied tot 

stand komt.   

  

Alle vraagstukken in het zoekgebied moeten worden bekeken. Kijk naar de toekomst van 

de landbouwbedrijven, naar het waterbeheer, naar mogelijkheden voor het landschap, naar 

biodiversiteit en naar wensen en ideeën van inwoners.  

En in ons geval ook naar het – in onze optiek- onzalige en niet onderbouwde idee voor een 

nieuw bedrijventerrein, de zogenaamde Nieuwleuser Lichtmis.   
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Daarbij moet ook verder worden gekeken dan 2030. Al is het maar omdat u de ambitie 

heeft om in 2050 energieneutraal te zijn. Dat vraagt om veel meer dan de huidige  

100 gigawatt.  

Er staat al een stip op de horizon. Om in de geest van de omgevingsvisie te blijven:  

denklijnen zijn heel snel concreet te maken! 

  

En ja, ons voorstel kost aan de voorkant meer tijd. Maar wij voorspellen u, dat deze  

aanpak uiteindelijk tijdwinst zal opleveren.  

 

De eerste tijdwinst die u kunt boeken is om niet, zoals het raadvoorstel luidt, tot het einde 

van dit jaar te werken aan een analyse om tot het meest geschikte zoekgebied te komen.  

 

Op basis van de door u vastgestelde uitgangspunten in het Hoofdlijnenakkoord en  

Omgevingsvisie is het toch niet zo ingewikkeld om tot zoekgebieden te komen. In plaats 

van een bureauonderzoek, kunt u beter tijd steken in een ontwerpproces met inwoners van 

de potentiële zoekgebieden.   

  

Laat medewerkers van de gemeente achter hun bureau vandaan komen en om de keuken-

tafels gaan zitten. En schuift u daarbij zelf ook eens aan. Dát beste raad, dát is  

proceskwaliteit.  

  

Kortom, wij roepen u op het College de opdracht te geven het voorliggende conceptvoor-

stel aan te passen om te zorgen dat projectontwikkelaars pas toegang tot een zoekge-

bied krijgen als er een goed plan lig. Een plan dat in co-creatie met inwoners en  

grondeigenaren tot stand is gekomen en verder kijkt dan 2030.  

 

  

Gaat de gemeente Dalfsen toch door op dit verkeerde pad, dan zien wij ons genoodzaakt 

om de buurt te mobiliseren en er alles aan te doen om te voorkomen dat ons landelijk  

gebied een versnipperd en onleefbaar gebied wordt. 

Het buitengebied moet leefbaar en aantrekkelijk blijven om in te kunnen leven! 

 

Tot slot 

U behandelt vanavond het concept voorstel “Uitgangspunten en uitsluitingsgebieden voor 

grootschalige opwek van duurzame energie”.  

 

U als Raad kunt ook het buitengebied van Nieuwleusen West aanwijzen als uitsluitingsge-

bied met als motivatie dat het een al meer dan evenredige bijdrage heeft geleverd aan 

de energietransitie van de gemeente Dalfsen! 

 

 

Ik dank u voor uw aandacht 


